
 
 

Via Lucis 12. állomás: A feltámadott felmegy a Mennybe 

– Imádunk Téged Krisztus és áldunk Téged! 

– Mert szent feltámadásod által életet adtál a világnak.  

Az Apostolok Cselekedeteinek első fejezetében Lukács evangélista így számol be 

a mennybemenetelről: „János csak vízzel keresztelt, de ti néhány nap múlva a 

Szentlélekkel fogtok megkeresztelkedni.” 6Az egybegyűltek erre megkérdezték: 

„Uram, mostanában állítod helyre Izrael országát?” „Nem tartozik rátok – felelte 

–, hogy ismerjétek az időpontokat és a körülményeket. Ezeket az Atya szabta meg 

saját hatalmában. De megkapjátok a Szentlélek rátok leszálló erejét, és tanúim 

lesztek Jeruzsálemben s egész Júdeában és Szamáriában, sőt egészen a föld végső 

határáig.” Azután, hogy ezeket mondta, a szemük láttára fölemelkedett, és felhő 

takarta el szemük elől. Amint merőn nézték, hogyan emelkedik az égbe, egyszerre 

két férfi termett mellettük fehér ruhába öltözve. Ezt mondták nekik: „Galileai 

férfiak! Mit álltok itt égre emelt tekintettel? Ez a Jézus, aki tőletek az égbe vétetett, úgy jön el ismét, amint szemetek 

láttára a mennybe ment.”” (ApCsel 1,5-11) 

Az apostolok viselkedéséből látszik, hogy még mindig nem értették a történéseket és Jézus szavait. Kérdeztek, 

azonban az Úr nem adott nekik konkrét felelet. Csupán azt mondta el, ami kimondottan őket érintette: elnyerik a 

Szentlelket és Jézus tanúi lesznek. Gyakran én is hasonlítok az apostolokhoz. Minden kérdésemre választ várok, 

mindent pontosan tudni és érteni szeretnék. Jézus azonban nekem is csak annyit mond el, amennyit szükséges tudnom 

akkor, abban a pillanatban. 

Jézus az apostolok kérdésének megválaszolása után felment a mennybe. Fölment a mennybe, a dicsőségbe, és 

elfoglalta helyét Atyjának jobbján. Az apostolok pedig szájtátva csodálkoztak, nézték, amint a felhő eltakarja szemük 

elől az Urat. Bár hittek Jézusnak, mégis talán féltek egy kicsit, hogy az Úr elhagyta őket, nincs már velük többé. 

Jézus mennybemenetele is remény számunkra. Ő már az Atyánál van, és minden pillanatban közbenjár értünk, 

emberekért, a világért. Ha az Ő tanítását megtartva élünk, akkor majd halálunk után a mennyben színről színre 

láthatjuk Őt, aki végtelenül szeret és kereszthalála árán megváltott minket. Hozzánk hasonlóan Ő is várja ezt a 

találkozást, amikor együtt lesz a bárány és a pásztor. 

Jézusom! Te tanítványaid szeme láttára emelkedtél fel a mennybe. Kérlek, add meg nekem, hogy én is eljuthassak a Te 

országodba, ahol végtelen szeretet és boldogság vár rám. Vágyom arra, hogy minden pillanatban a Te színedet 

lássam és Téged dicsérjelek az angyalok seregével együtt. Halálom után vedd magadhoz lelkemet, én Uram, én 

Istenem. 

Forrás: katolikus.ma 

„Mily kedvesek a hajlékaid Seregeknek Ura!” 

Az elmúlt héten a Jézus Szíve Társasága Idősek Otthonának lakói 

csendes ünnepélyességgel ismételten birtokba vehették az intézmény 

kápolnáját, mely a koronavírus járvány kitörése óta izolációs részlegként 

volt kialakítva.  

Azért, hogy ez a pillanat eljöhessen lakóink a Nemzetközi 

Eucharisztikus Kongresszus lezárulta óta imádkoztak minden egyes liturgia 

végén, így igen nagy volt az öröm, mikor a húsvét előtti hónapban megtudtuk, 

hogy megkezdődtek a felújítási munkák. Ez az egész kápolna teljes 

újrafestését, linóleum felszedését és a berendezési elemek (tabernákulum, oltár) karbantartását is jelentette. 

Igazgatónőnk, Marton Ildikó vezénylete alatt több munkatársunk is igen lelkiismeretesen dolgozott a kápolnán, 

közülük is kiemelném közösségünk két tagját, Barabás Pétert, aki a fizikai megvalósítást végezte, valamint Fóti 

Emőkét, aki a logisztikai munkáért és beszerzésekért volt felelős. Ezúton is hálásan köszönjük nekik az áldozatos 

hozzáállást. Munkájuk eredményeként a kápolna új, világos zöld színt kapott, az ablakokra hófehér függöny került és 

egy világosszürke szőnyeg jelzi a szentély kezdetét. 

A munkálatok alatt lakóink egyfajta zarándoklatként jártak oda, annyira várták már az elkészültét, ami május 13-án 

be is következett. Sokan meghatódva, könnyes szemmel vettek részt Benke István atya által bemutatott Szentmisén. 

Átérzik, hogy mennyire sokat jelent, hogy a kezdetleges, szükséghelyzet után végre méltó módon tisztelhetik az Urat. 

Otthonunk az Egyház 
A péceli katolikus egyházközség hírlevele 

Pécel, XVI. Évfolyam 22. szám, 2022. május 28. 



Sokat jelent számukra, hogy a sokaságból kilépve van egy hely, ahova elvonulhatnak imádkozni, vagy csak 

egyszerűen csendben lenni.  

A vasárnapi szentmisén túl az első program a kápolnában kedden a szerzetesi fenntartású idősotthonok vezetőinek 

találkozója volt. 

Reméljük, hogy még nagyon sok ilyen programot, eseményt szervezhetünk itt, amin megélhetjük az együttlét és az 

Úrral való egység örömét. Tervben van a Mária Rádiós közvetítések ismételt bevezetése, melyre szívesen fogadjuk a 

városból érkező, imádságos lelkű testvéreket is. (Az időpontokat később közöljük.) 

Csokonay Anna 

GyógyítŐ 

A bűneink, mint a gyógyulás akadályai 

Korábban volt szó a hitünk szerepéről, hogy amit Jézus a keresztfán 

megszerzett a számunkra, a hitünk által tud megjelenni az életünkben, és arról is, 

hogy Jézus a Szentírás szerint mindenkit meggyógyított, aki hittel hozzá fordult! 

Minden betegséget és mindenfajta megkötözöttséget. 

Nincsen tehát túl súlyos, túl régen tartó, vagy bármi módon túl nehéz beteg 

Jézus Krisztus számára. 

A gyógyulásnak pedig akadálya, ha ezt nem hisszük el, és azt erősítjük 

másokban, vagy magunkban, amit pl. orvosoktól lehet hallani, hogy 

gyógyíthatatlan egy beteg. Orvosi szempontból igen, de Jézus mondta egy apának: 

”Ha tehetsz?! Minden lehetséges annak, aki hisz.” (Mk 9,23) 

Egyik közbenjárónk édesanyja járt így. A lánya kézrátétellel imádkozott érte, hogy meggyógyuljon az 

epekövességből. De az anya nem hitt a gyógyulásában, és nem kért újabb ultrahangot, a műtéte előtt. A lánya mégis 

meghallgattatott, a műtét sikeres volt, azonban az epehólyagot üresen vették ki - a műtét fölösleges volt! Előtte két 

orvos is látta az epeköveket az ultrahangon. 

A gyógyulás feltételei közül még a megbocsájtás szerepéről volt szó: önmagunk, Isten és mások felé. 

Most pedig röviden a bocsánat kérés szerepéről lesz szó. A Szentírásban olvassuk, hogy Jézus a Bethesda tónál 

meggyógyít egy 38 éve beteg embert: „Kelj föl, vedd az ágyadat, és járj!”(Jn 5, 8) 

Később, amikor a templomban találkozik vele így figyelmezteti: „Íme meggyógyultál, többé már ne vétkezzél, 

nehogy valami rosszabb történjék veled.” (Jn.5,14) Egy másik alkalommal a „Kelj föl és járj!” helyett csak annyit 

mond Jézus : „Bízzál fiam! Bűneid bocsánatot nyertek.” (Mt 9, 2) 

(„Ekkor Íme, odahoztak hozzá egy ágyon fekvő bénát. A hitüket látva Jézus azt mondta a bénának: 

„Bízzál fiam! Bűneid bocsánatot nyertek.” Erre egyesek az írástudók közül azt mondták magukban: »Ez 

káromkodik.« 4Jézus látta gondolataikat és így szólt: »Miért gondoltok gonosz dolgokat a szívetekben? 5Ugyan mi 

könnyebb, azt mondani: ‘Bocsánatot nyertek bűneid’, vagy azt mondani: ‘Kelj föl és járj’? 6Hogy pedig 

lássátok, hogy az Emberfiának hatalma van a földön a bűnöket megbocsátani – s ekkor a bénához fordult –: Kelj föl, 

fogd ágyadat, és menj haza!« 7Az fölkelt és hazament. Mt.9,3) 

Ezekből láthatjuk, hogy bűnök elkövetése is okoz megkötözöttséget. Ilyenkor, ha engedünk a csábításnak, 

bizonyos lelkek befolyása alá kerülhetünk, és ennek egy idő után komoly fizikai jelei lehetnek, betegség jelenik meg a 

testben. 

A testünk reagál a környezetre, bizonyos dolgok hiányára, vagy túlzásokra, az életmódra, és jelez a lelkünket és 

szellemünket ért hatásokra is. 

Én hálás vagyok azért, hogy a testünk jelzéseket ad, mert sokszor más módon nem vesszük észre, mikben kell 

változtatnunk. Ha megbetegszem, megteremtődik az idő arra, hogy átimádkozzam, megbeszéljem az Úrral mi is 

történik most velem. Az az Úr vezet lépésről lépésre, hogy kihozzon - mint annak idején is tette a választott néppel, 

amikor kivezette őket Egyiptomból a szolgaság földjéről. Nagyon nagy szerepe van tehát az őszinte 

lelkiismeretvizsgálatnak, bűnbánatnak és bocsánat kérésnek - Istentől és embertársainktól. Bűnbánat és gonosz 

lelkeknek való ellene mondás nélkül tehát sok esetben nincsen gyógyulás. Sajnos, ahogyan korábban említettem, 

mások bűnei is okozhatnak betegséget - pl. erőszakos, elhanyagoló szülők gyerekei, iskolai bántalmazás stb. estében, 

de imával ezek hatásait is meg lehet törni. Május 28-án 15.30-tól ismét lesz gyógyító imaest, ahol imádkozunk 

gyógyulásokért, szabadulásért. 

Aranyosmaróthy Katalin 

Szerelem, és házasság keresztény szemmel nézve - 2. rész 

Az ember Isten képmása Isten szeretetből, a maga képére, és hasonlatosságára teremtette az embert: fér,finak, 

és nőnek teremtette, hogy szeressék, segítsék, és kiegészítsék egymást. Teljesen egyenrangúnak teremtette őket. A 

Bibliai teremtéstörténetben olvasható régi elképzelés, hogy Isten a férfi oldalbordáját kivéve abból formálta meg a nőt. 

Azon kívül, hogy nem helyénvaló - ez lehet az egyik alapja annak, hogy a nőket sokszor másodrendűnek tartották, 

nem becsülték meg, és elnyomták őket. Minden orvosi anatómia könyvben utánanézhetünk, hogy 12 pár bordája van 

mind a férfiaknak, mind a nőknek is... Másrészt pedig a genetikai tudomány mai álláspontja szerint nem a férfi, hanem 
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éppenséggel a nő volt meg előbb... (Ős-Éva elmélet) Ez a hátrányos megkülönböztetés a szerelemben teljesen eltűnik - 

itt tényleg teljesen egyenrangúnak érzik magukat a felek. 

És evvel kapcsolatban hagy osszak meg egy feltételezést: Mivel Isten maga a határtalan szeretet - és ez a 

tulajdonsága felülmúl minden mást. Az ember úgy gondolja, (egyébként teljesen jogosan) hogy Ő olyan hatalmas, 

hogy a porszemek vagyunk hozzá képest. De ez a hasonlat is nagyon sántít, ezt az óriási különbséget még távolról sem 

fejezi ki. És mégis végtelen szeretettel szeret minket, porszemnél is kisebbeket. Hogyan lehetséges ez? Épp úgy, mint 

ahogy a szülő sem szereti kevésbé gyermekét azért, mert kisebb nála... Tehát ez az elképesztő különbség szinte 

teljesen megszűnik, feloldódik Isten határtalan szeretetében. Isten magáról "megfeledkezvén" szinte egyenrangú 

félként kezel minket emiatt. Éppen ezért én minden dicsőítésnél is többre tartom ennek viszonzását: az őszinte, 

meghitt, és tiszta Istenszeretetet. Mondok egy példát erre: Vajon Jézusnak mi tetszhetett jobban: A virágvasárnapi 

ünneplés, és hozsannázás, vagy ha tiszta szívéből, lelkéből szerette valaki? Ismervén Jézus alázatos természetét, nem 

lehet kétséges, hogy ez utóbbi kedvesebb volt számára. 

A szerelem gyökerei, a szerelemre való képesség kialakulása A szerelemre való képesség kora 

gyermekkorban alakul ki Sajnos nem mindenki képes a szerelemre, és az anyaszerepre, hanem csak az, akit 

gyermekkorában szerettek, és feltétel nélkül elfogadtak. Az anya, és a kisgyermek közt ideális esetben olyan erős 

szeretetkapcsolat jön létre, mely teljesen egyenértékű a felnőttkori szerelemmel. Csak az tudja ezt majd társának, és 

gyermekeinek továbbadni, aki már ekkor megkapta, és átélte ezt. Hadd mondjak el egy személyes kisgyermekkori 

emléket erről: Engem a nagyanyám nevelt fel, és akkoriban őt szerettem a leges-legjobban a világon. Egyszer, mikor 

hozzá bújva ölelgettem, így szóltam hozzá: Ha majd én is nagy leszek, téged foglak feleségül venni! Te kis butuska - 

simogatta meg fejemet nagyanyám - nem teheted ezt, mert már nekem van férjem: a nagyapa! És ha majd felnősz, 

akkor találsz egy olyan lányt, akit éppúgy fogsz szeretni, mint engem - őt fogod feleségül venni... De én csak váltig 

erősködtem, hogy az lehetetlen, hogy bárkit is úgy szeressek, mint őt... 

Tehát rendkívül fontosak az első életévek tapasztalatai. Ekkor az a normális, ha az anya a nap 24 órájából 24 órát 

(persze az alváson kívül) a gyermekével van. Ha ez nem valósul meg, akkor a gyermeket sérülés éri. Éppen ezért 

véleményem szerint, ha ilyenkor a gyermeket bölcsődébe adják, akkor annak szinte törvényszerűen káros 

következményei lehetnek. A gyermekben megrendül az anyába vetett feltétlen ősbizalom, ami az alapja a szerelmi 

kapcsolatnak is. A rendszeres napi elszakítottságot rendszeres cserbenhagyásként éli meg. Mert bármennyire is 

szakképzett a nevelőnő, nem képes pótolni az anya és kisgyermeke közötti intim és bensőséges érzelmi kapcsolatot. 

Csak az a gyerek érzi jól magát a bölcsődében, akinek az anyja nincs hivatása magaslatán… Az állam feladata lenne a 

gyermek 3 éves koráig az anyának legalább annyi pénzt biztosítani, mint amennyit munkával megkereshetne. Így csak 

azok az anyák adnák bölcsödébe gyermeküket, akik vagy képtelenek a szeretetre, vagy a karrierjük fontosabb, mint a 

gyermekük jövendő kiegyensúlyozott élete, és boldogsága.  

Ehhez kapcsolódik egy érdekes szemléletváltásom is. Régebben bosszantott, és negatív dolognak tartottam azt a 

dolgot, hogy ha egy (főleg elsőszülött) kisgyereknek testvére születik, akkor az gyakran megorrol rá, féltékenységében 

utálja, keresztbe tesz neki, és sokszor nem lehet őket még egy percre sem egyedül hagyni, mert a kicsi nincs 

biztonságban tőle. Egy nagyszerű könyv elolvasásakor döbbentem rá arra, hogy miért van ez így? Mert Isten az 

embert alapvetően monogámnak teremtette, és ezért a szerelem (és természetesen ennek kisgyermekkori változata 

sem) nem tűr meg semmiféle megosztottságot, és vetélytársat sem. Sokszor még az apját is hisztizve félretolja a 

kisgyermek, ha észreveszi, hogy anyja a férje felé is tesz szeretetgesztusokat (csók, ölelés, odasimulás, stb.) Ez egy 

teljesen természetes reakció, és csak az anya, és gyermeke közti jól működő szeretetkapcsolatot jelzi. Nényei Gáborné 

"A család születése"(Szent Gellért kiadó Bp. 2019) c. könyvének elolvasása után jöttem rá erre. Emiatt minden 

anyának nagyon gondosan ügyelni kell rá, hogy az"ügyeletes legkisebb" miatt ne kapjanak kevesebb törődést, és 

szeretetet a nagyobb gyermekek sem. És minden feleségnek pedig arra, hogy gyermekei miatt ne hanyagolja el férjét. 

Mert talán ez az egyetlen kivétel, mikor a szerelem megosztható, és mégsem csökken sem a férj, sem a gyermekek 

felé. 

Mondok egy ellenpéldát is, régen történt: Egy kedves ismerősöm Karcsi, egy nagyon tehetséges fiú, akivel jó 

barátságban voltam, már nem volt olyan szerencsés, hogy megkapta volna ezt. Elmesélte, hogy újszülött korában egy 

szemetes kuka tetején találtak rá, és nevelőintézetben nőtt fel. Nem róható fel, hogy egyetlen nevelőnő 20 gyerekre 

nem tud annyi figyelmet, és szeretetet fordítani, mint kellene, és emiatt ezeknek a gyermekeknek elmaradt a 

gyermekkori szerelem anyához fűződő élménye. És ezzel együtt elmaradt a továbbadás képessége is. Ezeket a 

gyermekeket jóvátehetetlen károsodás éri emiatt. Karcsi rengeteget szenvedett a magánytól, míg végre rátalált egy 

olyan lányra, akivel nagyon jól megértették egymást, azonos világnézetet, és értékrendet vallottak, ráadásul ő is 

intézetben nőtt fel. Nagyon megörültem ennek, és biztattam őket, hogy házasodjanak össze! Nem lehet! - mondta 

Karcsi, és elmesélte, hogy órákon át együtt zokogtak, mert mindketten tudták, hogy képtelenek lennének együtt, 

boldogan, házasságban élni, gyermekeket nevelni... Maradt a további magány, ami később öngyilkosságba torkollott. 

(Az életéről egyébként dokumentumfilmet is forgattak: Martinidesz László: Karcsika 1985)                  Varga András 
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Pécel, 2022. Máj. 29 – Jún. 5. Húsvét 7. hete 

 Jeles napok Szentmise Miseszándék Egyéb programok 

28  SZOMBAT  

Elsőáldozás: 

10:00 
Előesti sztm: 

18:00 

Elsőáldozókért 

 

Ágnes édesanya l.ü. 

 

29  VASÁRNAP 
URUNK  

MENNYBEMENETELE 

10:30 

18:00 

Júlia, élő és + szerettei 
Gabriella édesanya 15. évf. János nagyapa 25. évf. 

 

30  HÉTFŐ 
Szt István király ereklyéi-

nek átvitele 7:30 unoka lábának gyógyulásáért I. Bibliakör: 19:00 

31  KEDD  7:30 élő Attila Csendes Szentségimádás 19:30-21:00 

1  SZERDA Szt Jusztínusz 7:30 Dórika gyógyulásáért  

2  CSÜTÖRTÖK Szt Marcellinusz és Péter ————  Szentségimádás 8:00-21:00 

3  PÉNTEK 
Lwanga Szt Károly és 

társai 18:00 RT; +Kovács István l.ü. tem. megeml.  

4  SZOMBAT  
Előesti sztm: 

18:00 élő Piroska és kisfia 

Elsőszombati engesztelő ima:  
14:30-17:30 

5  VASÁRNAP PÜNKÖSDVASÁRNAP 
10:30 

18:00 

hálából 40. ház. évf. 

+Mihály és Jolán szülők 

Egyházközségi Szentségimádás: 
16:30 – 17:30 

– Május a Szűzanya hónapja, templomunkban Lorettói litániát végzünk hétfő-kedd a reggeli szentmisék után.  

– Pénteken elsőpéntek, délelőtt László atya látogatja meg az időseket. 

– Előre tekintve hirdetjük, hogy jún 12-én vasárnap 10:30-kor tartjuk az Egyházközség közös tanévzáró Te Deumát, mely után 
családi nap lesz a templomkertben. A részletekről később adunk tájékoztatást. 

– Egyházközségünkben a jubiláns házasok miséje jún. 26-án, a Jézus Szíve fogadalmi ünnepünkön lesz. Továbbra is kérem a kedves 
Testvérek segítségét a maradék meghívók címzettekhez való eljuttatásában!  


